
ReCUPerem Manlleu és el nom de la nova campanya que impulsem des de la CUP Manlleu. Mitjançant cartells situats 
en diferents zones afectades, denunciem tres problemes que té el nostre poble i proposem com solucionar-los.

ReCUPerem Manlleu pretén ser una eina de denúncia i de proposta de solucions

El primer cartell de la campanya se centra en el mal estat de l’antiga caserna: un edifici que cau a trossos i pel qual 
l’Estat en demana mig milió d’euros a l’Ajuntament. En reclamem el retorn immediat per tal de donar-l’hi un ús social. El 
segon dels problemes que denunciem és la poca participació que es permet en els plens. Per solucionar-ho, proposem 
mecanismes de participació ciutadana. Aquesta denúncia va lligada a la recollida de firmes que hem 
impulsat i que detallem a la pàgina 3. Finalment, el tercer dels cartells es refereix a la privatització del 
servei municipal d’aigua. Creiem que cal un debat ciutadà previ i la municipalització de la gestió.

“Els immigrants col•lapsen la sanitat pública” 

"Els grans culpables del frau fiscal són 
els autònoms que cobren en negre"
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Iniciem la campanya reCUPerem Manlleu

#cagumdena

Participa enviant el teu #cagumdena a @CUPManlleu

Tot i que des de diferents sectors es vulgui fer 
creure que la responsabilitat del frau fiscal recau en 
els autònoms i en les petites i mitjanes empreses, la 
realitat és que el 72% de la desviació d’impostos la 

cometen les grans corporacions. En canvi, la 
proporció del frau per part d’autònoms i PIMES és 

d’un 8,7% i d’un 17% respectivament.

Segons el Departament de Salut de la 
Generalitat, l’any 2006, el total de la despesa 

sanitària de la població estrangera representava 
el 4,3% del pressupost total, mentre que la 

població estrangera era quasi el 13% del total 
dels habitants de Catalunya. Això es deu, en part, 

a causa de que la població autòctona està molt 
més envellida que la d’origen immigrant.

A Manlleu no hi ha prou espais adequats per encartellar i informar a la gent de les activitats de les entitats. 
#cagumdena

Stop desnonaments, dació en pagament retroactiva i lloguer social! Són mesures de mínims, no les abaratirem! 
#cagumdena

 Corrupció, in�uències, comissions, tractes de favor, �nançament il·legal... I no n’hi ha ni un a la presó! 
#cagumdena

El passat 7 de febrer va tenir lloc la presentació del 
llibre “Cop de CUP” a càrrec de David Fernàndez i 
Anna Gabriel. La sala d'exposicions de Can Puget es 
va omplir amb prop d’un centenar de persones. 

El llibre que David Fernàndez ha escrit conjuntament 
amb Julià de Jòdar ens aproxima a l'ànima i les arrels 
de la Candidatura d'Unitat Popular. El llibre fa un 
repàs de la història de l'Esquerra Independentista als 
Països Catalans i dóna veu a persones de dins de la 
CUP i, alhora, de fora.

David Fernàndez i Anna Gabriel van contestar les 
preguntes dels assistents. En aquest sentit el diputat 
va destacar que "una de les primeres impressions del 
Parlament des de dins és que el Parlament no mana”.



Entrevista a Eudald Rifà

• Eudald, què diferencia el fracking de les tècniques 
convencionals d'extracció d'hidrocarburs?
El Fracking és una tècnica que augmenta la permeabilitat de la roca 
fracturant-la. Gràcies a això es poden explotar aquells hidrocarburs que es 
troben en baixa concentració i disseminats dins la roca mare. Les tècniques 
convencionals exploten “dipòsits” naturals d’hidrocarburs, o sigui dipòsits 
semblants als aqüífers, i el fracking accedeix a petites gotes que fins ara no 
eren rendibles d'explotar.

• En l'actual ordenament jurídic, és legal aquesta 
tècnica?
La legislació actual espanyola i europea no preveu ni regula específicament i 
adequadament els aspectes  concrets de la fractura hidràulica. Però entenc 
que tampoc és pot dir il•legal.  Ara bé, compaginar el fracking amb la 
legislació mediambiental i amb els POUM locals no queda clar que sigui 
possible.

•  Des de la PAF 
insistiu molt en el 
perill de contaminació dels aqüífers, però des de les 
empreses extractores neguen aquesta possibilitat. 
En què fonamenteu el perill de contaminació?

En el fet que gran part dels fangs tòxics que s’utilitzen queden dins el subsòl i que les dinàmiques del subsòl i dels 
aqüífers són molt complexes i difícils de preveure. A períodes de temps grans quasi tot està connectat. També hi ha 
un alt risc d’incidents i males pràctiques. Allà on més s'ha practicat aquesta tècnica, els EUA, han creat una nova 
paraula: "fraccidents".  Un repàs al llistat de “fraccidents” fa posar els pèls de punta.

• Tots els estudis que ens arriben dels EUA parlen de la possible independència 
energètica d'aquell immens estat gràcies a aquesta tècnica. Què en dieu?
EUA és el millor venedor de somnis, però s’obliden del seu cost. Ells tenen unes grans extensions de terreny amb 
hidrocarburs dispersos. Si planten torres d’extracció a tot el territori pot ser que aconsegueixin un punt 
d'independència energètica però serà com l’últim alè de les energies fòssils i de conseqüències mediambientals 
desastroses. Allò que les grans companyies amaguen és que les reserves efectivament explotades dels pous en servei 
arriben, sistemàticament, a un 60-65% de les previsions inicials. A més, l’energia que necessiten per extreure aquests 
hidrocarburs és molt pròxima a la que ens acabarà donant, el fracking té una baixa rendibilitat energètica.

• Existeixen alternatives a l'ús d'energies fòssils?
No al nivell d'energia i matèries primeres que ens donen els 
combustibles fòssils. Hi ha altres maneres d’aconseguir energia, 
les hem de desenvolupar i adaptar al nostre model de vida i a 
les seves possibilitats, i això s’ha de començar ja, perquè els 
combustibles fòssils són finits i un perill per a la salut del 
planeta.  És molt important replantejar-nos l'actual sistema de 
mobilitat personal, de transport de mercaderies i també els 
sistemes de producció..
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les entitats
parlen

Unitat Contra el Feixisme i el Racisme d’Osona està 
organitzada amb l’objectiu de combatre les idees xenòfobes i 
lluitar contra les influències de l’extrema dreta, o sigui de PxC.

En els darrers mesos hem participat en diferents iniciatives a la 
comarca. Durant la campanya electoral, vam repartint uns 5.000 
pamflets explicant la realitat feixista de PxC.

Aquest gener, coincidint amb el dia internacional contra el 
feixisme, vam organitzar una xerrada. En aquesta, unes 
seixanta persones van poder escoltar atentament a Xavier 
Rius, un expert en temes de xenofòbia i extrema dreta, i a 
Lefteris Banos, un activista grec que va parlar de què estava 
passant al seu país, així com la important lluita entre els 
moviments neonazis i antifeixistes.

Actualment estem duent a terme una campanya per defensar a 
tres antifeixistes multats arbitràriament pel sol fet de 
manifestar-se en contra de PxC. En aquest sentit estem 
recollint firmes d’autoinculpació per mostrar el suport que molta 
gent està disposada a donar-los i per fer entendre a l’actual 
administració que les seves polítiques repressives no ens faran 
callar. Aquest suport es pot donar firmant directament als fulls 
d’autoinculpació o a través del web http://www.change.org

A part d’això estem organitzant diverses activitats per recaptar 
fons per fer front a la multa i a les despeses que pugui generar 
aquesta denúncia.

Finalment, animem a tothom qui vulgui a lluitar contra el 
feixisme i el racisme, que s’uneixi a nosaltres i que participi 
activament per aturar l’extrema dreta i fer front al discurs 
racista que diàriament sentim a la nostra comarca.

Steve Cedar - UCFR Osona
Per més informació: ucfrosona@gmail.com

        Concentració de rebuig a la diada de PxC a Vic

L'Eudald Rifà és geòleg, militant del GDT i membre fundador de la Plataforma Aturem el 
Fracking, la PAF. Amb ell volem parlar d'aquesta tècnica d'extracció d'hidrocarburs que 
està arribant arreu del territori dels Països Catalans en general i que també truca a la 
porta de Manlleu

“El fracking té una baixa 
rendibilitat energètica”

“Allà on més s'ha practicat 
aquesta tècnica, els EUA, 
han creat una nova paraula: 
"fraccidents"”

Recollida de firmes per  
demanar una participació 
activa als plens

Durant els últims mesos la CUP Manlleu 
hem treballat per aconseguir una 
modificació del Reglament Orgànic 
Municipal (ROM) que permeti les 
següents propostes:

1. Intervenir en els temes en que les 
entitats es vegin implicades o tinguin 
alguna relació.
2. Presentar i defensar mocions al ple per 
part de les entitats per tal que siguin 
debatudes i votades.
3. Participar al torn de precs i preguntes.

Primerament els esforços varen 
centrar-se en informar a la població i a les 
entitats del poble els motius i els objectius 
que ens feien demanar aquests punts. 
Una gran part de les entitats i persones 
de la població varen mostrar el seu suport 
a la proposta. Seguidament vàrem 
traslladar les propostes i el suport que 
teníem a les diferents forces polítiques de 
la nostra població. Malauradament no 
vàrem obtenir el consens necessari per 
desenvolupar aquest projecte per part de 
l’equip de govern ni d’alguns grups de 
l’oposició.

És per aquest motiu que comencem un 
procés diferent per aconseguir el que 
creiem necessari i just: uns plens 
participatius. Des de l'Assemblea local de 
Manlleu de la Candidatura d'Unitat 
Popular farem una recollida de firmes per 
tal  de fer visible el suport de les 
ciutadanes del nostre municipi i, així, 
aconseguir que els partits polítics 
municipals i l’equip de govern valorin uns 
canvis que creiem importants per millorar 
la participació de les persones en la vida 
política municipal.

Seguim pensant i insistint que la 
participació ha d'anar molt més enllà de 
votar un cop cada quatre anys i que cal 
una implicació en el dia a dia de la política 
del poble. Apostem per apropar l'acció 
política a les persones, ja que massa 
sovint es viu l'activitat política com una 
cosa allunyada i inaccessible.

OSONA LLUITANT 
CONTRA EL FEIXISME 


